

EEX to launch new futures for dry and LNG freight markets

Leipzig – 11 October 2024 - The European Energy Exchange (EEX) will introduce a new suite of freight futures and options contracts for the dry and LNG freight markets from 25 November 2024.

The products comprise the new Baltic Supramax 11TC Freight Month Future, Baltic Supramax and Capsize Month Options for various routes in addition to the EEX Baltic LNG 174 Freight Month Futures for three intercontinental routes.

Steffen Koehler, COO of EEX, comments: *“The EEX freight futures markets have seen significant growth in importance as well as volumes over the past years, and we believe that an extended offering for these sectors will be essential to meet the growing market demand.”*

For the LNG market, EEX already offers the JKM LNG Natural Gas Futures and the recently launched TTF Futures denominated in USD.

All contracts will be cleared in Europe via the European Commodity Clearing (ECC).

In parallel, EEX is to extend its offering for the power markets from the end of November.

Learn more about the new products:

LNG Freight

Dry Freight

The **European Energy Exchange (EEX)** is a leading energy exchange which builds secure, successful and sustainable commodity markets worldwide – together with its customers. As part of EEX Group, a group of companies serving international commodity markets, it offers contracts on power, natural gas and emission allowances as well as freight and agricultural products. EEX also provides registry services as well as auctions for guarantees of origin, on behalf of the French State. More information: www.eex.com

Contact:

EEX Public Relations

T +49 341 2156-300

presse@eex.com | www.eex.com

EEX führt neue Futures für Trockenfrachtmärkte und LNG-Fracht ein

Leipzig – 11. Oktober 2024 - Die European Energy Exchange (EEX) wird ab dem 25. November 2024 eine neue Reihe von Futures- und Optionskontrakten an ihren Trockenfracht und LNG-Frachtmärkten einführen.

Die Produkte umfassen neue Optionskontrakte auf den Baltic Supramax 11TC Freight Month Future, Baltic Supramax Future und Capsize Month Future für verschiedene Routen sowie neue EEX Baltic LNG 174 Freight Month Futures für drei interkontinentale Routen.

Steffen Köhler, COO der EEX, kommentiert: *„Die Frachtterminmärkte der EEX haben in den letzten Jahren deutlich an Bedeutung und Volumen zugenommen, und wir glauben, dass ein erweitertes Angebot für diese Sektoren unerlässlich sein wird, um der wachsenden Marktnachfrage gerecht zu werden.“*

Für den LNG-Markt bietet die EEX bereits in US-Dollar denominated JKM LNG Erdgasfutures an sowie die im Frühjahr eingeführten TTF-Monatsfutures an.

Alle Kontrakte werden in Europa durch das Clearinghaus European Commodity Clearing (ECC) abgewickelt.

Parallel dazu erweitert die EEX ab Ende November ihr Angebot für die Stromterminmärkte.

Weitere Informationen zu den neuen Produkten finden Sie hier:

LNG Fracht

Trockenfracht

Die **European Energy Exchange (EEX)** ist eine führende Energiebörse, welche weltweit sichere, liquide und nachhaltige Commodity-Märkte entwickelt – gemeinsam mit ihren Kunden. Die EEX ist Teil der EEX Group, einer Unternehmensgruppe, die auf internationale Commodity-Märkte spezialisiert ist. Sie bietet den Handel von Kontrakten auf Strom, Erdgas und Emissionsberechtigungen sowie Fracht- und Agrarprodukte an. Zusätzlich stellt die EEX Registerdienstleistungen zur Verfügung und führt Auktionen für Herkunftsnachweise im Auftrag des französischen Staates durch.

<https://www.eex.com/de/>

Kontakt:

EEX Public Relations

T +49 341 2156-300

presse@eex.com | www.eex.com